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egyéneknek sokszor egy esztendőnél is hosszabb ideig 
kelljen várniok. 

Szerettük volna azt is látni azonban, hogy ha a Ka-
mara idevágó felterjesztésében nemcsak a munkaügyi 
birák számának szaporítása érdekében is felemelte volna 
a szavát. A járásbíróságon, mint munkaügyi bíróságon 
az iigyek nem kevésblié szenvednek késedelmet, mint a 
I I . fokon. Kevés a biró, nagy a restancia és a terminusok 
többnyire 3—4 hónaposak, s az ügyek igen nagy 7o -ában 
2—3, söt több folytatólagos tárgyalás tartatik. Hangos 
szóval kellene, tehát itt is a helyzeten való javítást kérni. 

'(Dr. Sz. Z.) 

Dr. Baracs Marcellt, a Budapes t i Ügyvédi K a m a r a nép-
szerű másodelnökét 40 éves ügyvéd i jub i leuma a lka lmából a 
K a m a r a november 16-án meleg ünneplésben részesí tet te . Az 
ünnepélyes ülés u t á n este a Gellért szállóban t á r s a s vacsora 
volt. 

Az Országos Ügyvédszövetség törvényelőkészítő bi-
zot tsága dr. Fabinyi Tihamér; társe lnökhelyet tes elnöklete 
a la t t október hó 28-án t a r t o t t ülésében az ok i r a t i kényszer rő l 
szóló t ö r v é n y j a v a s l a t t a l foglalkozott . Dr. Groák László 
ügyész, előadó i smer te t te a j avas l a to t és r á m u t a t o t t azokra a 
sérelmekre, amelyeket a j avas l a t az ügyvédség-re nézve ta r -
talmaz, másfelől azokra a kedvezményekre, amelyekben a 
közjegyzőket, a községi jegyzőket és az i n g a t l a n f o r g a l m i ügy-
nököket részesiti . Dr . Popper Tódor, dr. Oppler Emil , dr. 
Vészi Má tyás hozzászólása és dr. Fabinyi T i h a m é r zárószava i 
u t á n a bizottság á l l á spon t j á t abban fogla l ta össze, hogy bár 
a fo rga lom biztonsága szempont jából ós közérdekből, szükség 
van a törvényre, jelen a l ak j ában azonban nem védi kellő-
képen az ügyvédi ka r érdekeit , mié r t is átszerkesztése m u t a t -
kozik indokol tnak. Ezér t a bizot tság elhatározta , hogy- a tör-
v é n y j a v a s l a t megfelelő módos í t ása i rán t sürgősen el fog j á r n i 
a m. kir. igazságügyminisztei-nél . 

Az Országos Ügyvédszövelség kari érdekeket védő bi-
zot tsága 1929. évi november hó 4-én dr. Jacobi Béla kir . ta-
nácsos, társelnök elnöklete a la t t ülést t a r to t t , amelyen 
a szakügyvédség problémáival foglalkoztak. Dr : Vas I m r e 
előadó bevezetésében ismertet te , hogy» a néme tb i roda lmi 
ügyvédegyesüle t ezévben H a m b u r g b a n t a r t o t t kongresz-
szusa kizárólag a szakügyvédség kérdésével fogla lkozot t 
és tekintet tel a modern fo rga lmi élet egyi-e bonyo lu l t abbá 
váló jogászi és közgazdasági kérdéseire, bizonyos kau té l ák 
mellett az ügyvédspecia l izálódás bevezetése mel le t t fog la l t 
állást . Az előadó ezután a kérdéssel kapcsola tosan m a g y a r 
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vonatkozásban fe lmerülhető k ívána lmaka t , de a k r i t i káka t is 
elemezte. A bevezető n t á n megnyí lo t t v i t ában dr. Leopold 
Elemér , dr. Giskán J akab , i f j . dr. Szigeti László, dr. Fenyves 
Béla és mások vettek részt és részben a szakügyvédség Ma-
gyaro r szágon való intézményesítése, részben pedig ez ellen 
fog la l t ak állást . A megoszló véleményekre való tekinte t te l a 
bizot tság ugy határozot t , hogy e nagyfon tosságú kérdést , 
amelynek megv i t a t á sa és eldöntése alól a m a g y a r ügyvéd i 
ka r sem zárkózhat ik m á r többé, az Országos Ügyvédszövetség 
központ ja elé ter jesz t i széleskörű m e g v i t a t á s r a lehetőséget 
n y ú j t ó országos ankét egybehivása céljából. 

Az Országos Ügyvédszövetség sajtóbizottsága novem-
ber hó 5-én a szegedi vándorgyűlésen résztvet t h í r l ap í rók 
t iszteletére az Országos Kasz inóban igen hangu la tos és jól 
s ikerül t vacsorá t rendezett , amelynek során dr. F a b i n y i Ti-
hamér egyet. m. t anár , a Szövetség társelnökhelyet tese mon-
dott szellemes és nagy tetszéssel fogadot t felköszöntőt a 
sa j tó képviselőire, hangoz ta tva az ügyvédség ós a sa j tó fegy-
v e r b a r á t s á g á t és közös cél ja i t . A felköszöntőre a je lenvol t 
h í r l ap í rók részéről Aranyi Lipót, az TJjság szerkesztője vá-
laszolt. 

Az Országos Ügyvédszövetség a budapest i Ügyvédi 
Körrel karöl tve ebben a munkaévben is angol m i n t á r a havon-
ként u, n. inn-összejöveteleket rendez, amelyben vacsora u t á n 
a jogi, v a g y ka r i i rodalom egy jeles munkása, beszél az ak-
tuá l i s ügyvédi , vagy jogpol i t ika i problémákról . Az Országos 
Ügyvédszövetség és az Ügyvédi Kör 1929. évi november 6-án 
t a r to t t ák az első i lyen összejövetelüket, amelyen n a g y hall-
ga tó ság mellet t dr. Bcck Sa l amon budapest i osztá lytárselnök 
beszélt Rosszul ismert jogszabályok cimmel. A decemberi va-
csorán dr. Nyulászi J á n o s m. kir . k incs tár i főtanácsos , az 
Országos Ügyvédszövetség társelnöke fog beszélni Kisiklások 
a jogalkalmazásban cimmel. A munkaévadban még dr. 
Niamessny Mihály, dr. Fabinyi Tihamér , dr. Markos Olivér 
és dr. Nagy Dezső Bál in t fognak i lyen előadásokat t a r t an i . 

Az Ügyvédek Reformszövetsége október hó 29-én 
ankétjai sorát ismét egy rendkívül tartalmas magas szín-
vonalú vita értekezlet,tel gazdagította. Az értekezlet tár-
gya: „a, magánjogi törvénykönyv és az ügyvédség" volt 
és magánjogi törvénykönyvünk javaslatát egy egészen 
eredeti szempont, az ügyvédség kari érdekei és a társada-
lomnak az ügyvédség által védett érdekei szögéből tette 
vizsgálat tárgyává. 

Dr. Yarannai István elnöki megnyitója után, dr. 
Yészi Mátyás vezette be a vitát, reámutatva a feldől go-
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zás elveire és irányaira. Az előadók: dr. ifj . Szigeti 
László, dr. Temple Rezső, dr. i f j . Nagy Dezső, dr. Ren-
des Ervin és dr. Dusárdy István a magánjogi törvény-
könyv személyjogi, családjogi, örkjogi, kötelmi és 
dologjogi fejezetein keresztül mutattak a kari szempont-
ból jelentős momentumokra, egyben a kari érdekeken tul 
számos idekapcsolódó, az egyetemes jogfejlődést és a 
közérdeket előmozdító u j gondolattal arattak megérde-
melt sikert. Az előadásokat követő vitán dr. Zoltán Jó-
zsef, dr. Szalay Zoltán, dr. Leopold Elemér és mások 
szólaltak fel. 

A vitaértekezlet anyagát — csak ugy mint eddigi 
vitáinak matériáját — a Reformszövetség a közeljövőben 
nyomtatásban is közzé fogja tenni. 

A Budai Ügyvédek Egyesülete november hó 21-én este 
7 órakor t a r t o t t a meg' a B u d a i Vigadóban I . rendes közgyűlé-
sét a r r a való tekintettel , hogy a be lügyminisz té r ium az Egye-
sület a lapszabálya i t j óváhagy ta . A közgyűlésen az á l landó 
t i sz t ikar t vá lasz to t ták meg. 

Uj végrehajtási eljáráse 
A jelzálogról szóló 1927:XXXV. t.*c. és ezzel 

kapcsolatban a végrehajtási eljárás szabályainak ki« 
egészitése és módosítása tárgyában kiadott rendelet is 
1929. évi december hó Lén életbe lép. 

Ez a rendelet a végrehajtási eljárásra vonatkozó 
eddigi jogszabályoknak !számos rendelkezését módo» 
sitja. Különösen az ingatlan végrehajtás szabályai 
szenvedtek mélyreható változást. Ez a körülmény idő» 
•szerűvé teszi, hogy a végrehajtási eljárás szabályainak 
olyan gyűjteménye bocsáttassák mielőbb a jogász kö» 
zönség rendelkezésére, amely az emiitett rendelet ren* 
delkezéseit, valamint a jelzálogi törvénynek azon sza» 
kaszait, melyeknek a végrehajtási eljárás szempontján 
ból is különösebb jelentőségük van, a régebbi jog« 
szabályok hatályban maradó rendelkezéseivel együtt 
és azok közé rendszeresen beillesztve, mint egységes 
egészet tartalmazza. 

Ennek szükségletnek fog eleget tenni az Igazság* 
ijgvi Törvénytárnak a végrehajtási eljárást tartalmazó 
kötete, amely dr. Vincenty Gusztáv kir. kúriai elnöki 
tanácsos összeállításában december hó folyamán jele* 
nik meg. 

A vaskos kötet ára egész vászonkötésben 24 pengő. 


